

## Sylvain Brisson BIO

Sylvain Brisson grew up in Embrun, Ontario, in a musical family where almost everyone played an instrument and sang in the church choir. In 1981, he obtained a degree in Museology, at Algonquin College in Ottawa, specializing in restoration and conservation of historical artifacts. He also completed field training at Canadian Conservation Institute and National Museum of Science and Technology. He later worked in Blind River Ontario, at the Timber Village Museum, as curator.

In Fall 1981, Sylvain was hired by François Caron Incorporated, the local Casavant organs representative where he worked for many years in apprenticeship with Robert Hiller. Sylvain learned the trade of organ restoration, tuning and maintenance, and received a Certification from the Collège de l'Outaouais. He quickly became the service manager until the early 90s.

In 1993, Sylvain took over the servicing and general care of over 150 pipe organs in the region under the new Orgues S. Brisson Pipe Organs company. With his teammate Jean-François Gariépy, he basically covered the Cornwall to Belleville to Sudbury triangle but also answered many outside calls. During the last 43 years, Sylvain was happy to meet wonderful people that made him feel part of their community. He will now spend his retirement with his wife, his 2 children, their spouses and 2 grandchildren.

.....

Sylvain a grandi à Embrun dans l'Est ontarien. Il est de la sixième génération de Brisson d'en ce village. La musique a toujours fait partie de l'héritage familial. En 1981, il obtient un diplôme en Muséologie du Collège Algonquin, avec une spécialisation en restauration et en conservation d'artefacts. Il a aussi complété un stage pratique à l'Institut canadien de conservation et au Musée des sciences et technologies. Son premier emploi s'est fait au Timber Village Museum de Blind River en Ontario comme curateur.

À l'automne 1981, Sylvain revient à Ottawa et est embauché par la compagnie François Caron Inc où il a appris le métier d'entretien d'orgues auprès de Robert Hiller. Ceci lui a permis de recevoir une certification du Collège de l'Outaouais comme organier. Sylvain a occupé le poste de gérant des services de cette compagnie jusqu'au début des années 90.

En 1993, Sylvain reprend officiellement la compagnie sous le nom de Orgues S. Brisson Pipe Organs. Avec son collègue Jean-François Gariépy, il entretient plus de 150 orgues dans la région, soit de Cornwall à Belleville à Sudbury, tout en dépannant quelques paroisses à l'extérieur de cette zone. Pendant les 43 dernières années, Sylvain a apprécié rencontrer des personnes qui l'ont accueilli chaleureusement dans leurs paroisses. Pendant sa retraite, il prévoit voyager avec son épouse et passer plus de temps avec ses 2 enfants, leurs conjoints et ses 2 petits-enfants.